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Iktatószám: 02/271-23/2015. 

JEGYZŐKÖNYV 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének 2015. november 19-én 9
20

 órai kezdettel 

Veszprémben, a Megyeháza Szent István termében megtartott nyilvános üléséről. 

 

Jelen voltak: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Fenyvesi Zoltán Mihály, a megyei közgyűlés alelnöke 

 

Dr. Áldozó Tamás Róbert 

Császár László 

Dániel Mária Magdolna 

Deák Istvánné  

Ferenczi Gábor 

Galambos Szilvia 

Latorczai János Lajos 

Orbán Imre 

Pál Béla 

Papp Tamás 

Tábori Ferenc 

Vörösmarty Éva képviselők  

 

Távolmaradásukat bejelentették: 
Dobó Zoltán 

Dr. Horváth József  

Kovács Beatrix Zsuzsanna képviselők 

Jelen voltak továbbá: 

Dr. Bérczi László tű. dandártábornok, országos tűzoltósági 

főfelügyelő, BM Országos Katasztrófavédelmi 

Főigazgatóság 

Dányi Béla tű. ezredes, igazgató, Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Miskolczi Tibor tű. ezredes, igazgatóhelyettes, Veszprém 

Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

Sigmond Eszter ügyvezető, Bakony és Balaton Térségi 

Turisztikai Nonprofit Kft. 

Bodó Imre projektiroda-vezető, Nemzeti 

Infrastruktúrafejlesztő Zrt. 

Győrik Balázs koordinációs főmérnök, Nemzeti 

Infrastruktúrafejlesztő Zrt. 

Tóthné Temesi Kinga irodavezető, Közlekedéstudományi 

Intézet Nonprofit Kft. 

Kaptur József polgármester, Sóly Község Önkormányzat 

Dr. Imre László, megyei jegyző 

Horváth Ernő, elnöki kabineti titkár 

Diószeginé Tímár Hajnalka, irodavezető 

Szász Jutka, irodavezető 

Fabacsovics Zoltán, irodavezető 

Dr. Molnár Gyöngyi, jogtanácsos 

Zsebe Péter, önkormányzati referens, jegyzőkönyvvezető 
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Zárt ülés: 9.00 – 9.20 óráig. (A zárt ülés külön jegyzőkönyvben került rögzítésre a  

02/271-22/2015. iktatószámon.) 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a jelenlévőket, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése zárt ülés 

keretében döntött a Veszprém Megye Érdemrendje kitüntetés 2015. évi adományozásáról. 

A közgyűlés döntésének megfelelően ismertette a meghozott határozatokat: 

 

64/2015. (XI. 19.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése, több mint két évtizeden át a Veszprém 

Megyei Önkormányzat és az Alsó-Ausztriai Tartományi Parlament között fennálló tartósan 

eredményes partnerségi kapcsolat ápolásával, a megye gyarapodása, hírnevének öregbítése 

érdekében végzett eredményes szakmai munkássága elismeréseként  

 

Ing. Hans Penz urat 

Alsó-Ausztriai Tartományi Parlament elnökét 

VESZPRÉM MEGYE ÉRDEMRENDJE 

 

kitüntetésben részesíti. 

 

A kitüntetéssel nettó 200.000.- Ft anyagi elismerés jár. 

 

A testület felkéri a közgyűlés elnökét, hogy a kitüntetés átadásával kapcsolatban a szükséges 

intézkedéseket tegye meg. 

 

 

65 /2015. (XI. 19.) MÖK határozat 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése, az egészségügy területén kifejtett több 

évtizeden át tartósan eredményes kiemelkedő orvos szakmai munkássága, vezetői, valamint 

közéleti tevékenysége elismeréseként  

 

Prof. Dr. Veress Gábor urat 

a balatonfüredi Állami Szívkórház főigazgatóját 

VESZPRÉM MEGYE ÉRDEMRENDJE 

 

kitüntetésben részesíti. 

A kitüntetéssel nettó 200.000.- Ft anyagi elismerés jár. 

 

A testület felkéri a megyei közgyűlés elnökét, hogy a kitüntetés átadásával kapcsolatban a 

szükséges intézkedéseket tegye meg. 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy a kitüntetések átadására a Veszprém Megyei Önkormányzat 

december 15. ünnepi közgyűlésén kerül majd sor. Gratulált a kitüntetetteknek és 

hozzátartozóiknak. 

 

A jelenléti ív alapján megállapította, hogy a 17 fő közgyűlési tag közül 14 fő jelen van, az 

ülés határozatképes. 
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Távolmaradásukat előzetesen bejelentették Dobó Zoltán, Dr. Horváth József és Kovács 

Beatrix Zsuzsanna képviselők. 

 

Tájékoztatta a közgyűlést, hogy a Terület- és Településfejlesztési Operatív Program 

forrásaihoz kapcsolódó felhívások még nem jelentek meg. 

A Nemzetgazdasági Minisztérium elmúlt napokban érkezett elektronikus megkeresésében 

kérte a TOP felhívásaihoz kapcsolódó területi kiválasztási kritériumok Veszprém megye által 

megadott szempontjainak részleges átdolgozását, a megküldött javaslataik szerint. 

Felhívta a figyelmet, hogy a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 45/2015.(VII.23.) 

MÖK határozatának 6. pontja szerinti felhatalmazás alapján - elnöki hatáskörben eljárva - az 

átdolgozás szakmai előkészítése még folyamatban van, az elkészült anyag 2015. november 

20-i (péntek) határidőre összeállításra és megküldésre kerül a minisztérium részére. 

Elmondta, a következő közgyűlésen a témáról érdemi tájékoztatást fog adni. 

 

Tájékoztatta továbbá képviselőtársait, Orbán Imre frakcióvezető úr e-mailben értesítette arról, 

hogy a „Veszprém megye Szabadságáért Emléklap” adományozásáról szóló – 2013. 

december 16-án benyújtott – előterjesztését az együttműködés hiánya miatt visszavonja. 

 

Elmondta, a 2015. április 30-i közgyűlésen tájékoztatást adott arról, hogy e témában 2014. 

július 8-án már volt frakcióvezetői értekezlet, melyen a Jobbik Magyarországért Mozgalom 

képviselője nem vett részt, így a téma megtárgyalását mellőzték. Az áprilisi közgyűlésen 

elmondta, továbbra is biztosítja a frakciók közötti egyeztetés lehetőségét. Mivel egy ilyen 

egyeztetésen több témát is meg szoktak tárgyalni, sajnálja, hogy frakcióvezető úr nem várta 

meg ennek sorra kerülését, döntését természetesen tudomásul veszi. 

 

Az ülés napirendjével kapcsolatban bejelentette, a kiküldött meghívóban szereplő 8. napirend 

tárgya helyesen: „Tájékoztató Veszprém megye közúti és vasúti fejlesztéséről, kiemelten a 8-

as főút és a Székesfehérvár-Boba vasútvonal korszerűsítéséről”. 

 

Bejelentette, az Ügyrendi Bizottság a 2015. november 19-ei ülésen a napirendi tervezetet 

tárgyalásra alkalmasnak minősítette. 

 

Az elhangzottak figyelembe vételével indítványozta a napirend elfogadását. 

 

A közgyűlés tagjai közül jelen volt 14 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

 

66/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2015. november 19-ei nyilvános ülésének 

napirendjét a következők szerint állapította meg: 

 

1. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2014. évi 

tevékenységéről 
Előadó: Dányi Béla tű. ezredes, a Veszprém Megyei 

 Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatója 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter, önkormányzati referens 
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2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Veszprém Megyei Értéktár 

Bizottsága új tagjának megválasztása 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős:  Dr. Molnár Gyöngyi, jogtanácsos  

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 

17.) önkormányzati rendelet módosítása 

Előadó:   Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Szász Jutka, irodavezető 

    Farkas Barbara, költségvetési referens  

 

4. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak 

alakulásáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Dr Derzsenyiné Balajthy Zsuzsanna, idegenforgalmi 

 referens 

 

5. A megyei területfejlesztési koncepció módosításának előkészítése 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Szóllásné Haraszti Bernadett, vidékfejlesztési referens 

 

6. Tájékoztató a „Fenntartható közlekedés és mobilitás a Duna menti turisztikai 

régiókban” (TRANSDANUBE) című projekt megvalósításáról 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 

7. Tájékoztató Veszprém megye közúti és vasúti fejlesztéséről, kiemelten a 8-as főút 

és a Székesfehérvár-Boba vasútvonal korszerűsítéséről 
Előadó: Nagy Róbert Attila, a Nemzeti Infrastruktúrafejlesztő Zrt. 

 vezérigazgatója 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György területfejlesztési referens 

 

8. Tájékoztató Veszprém megye közösségi közlekedési helyzetéről 
Előadó: Tóthné Temesi Kinga, a Közlekedéstudományi Intézet 

 Nonprofit Kft. Északnyugat-magyarországi 

 Közlekedésszervező Iroda irodavezetője 

Előkészítésért felelős: Fabacsovics Zoltán megyei főépítész, irodavezető 

 Arnold György területfejlesztési referens 

 

9. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 
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10. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 
Előadó: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

Előkészítésért felelős: Zsebe Péter önkormányzati referens 

 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 

 

1. Tájékoztató a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2014. évi 

tevékenységéről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte a Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság 

részéről Dr. Bárczi László tű. dandártábornok, országos tűzoltósági főfelügyelő urat, Dányi 

Béla tű. ezredest, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság igazgatóját és 

Miskolczi Tibor tű. ezredes urat, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 

igazgatóhelyettesét. 

 

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy Dányi Béla tű. ezredes úr írásban jelezte, szóbeli 

kiegészítést kíván tenni, majd megadta számára a szót. 

 

Dányi Béla 

Prezentációja előtt köszöntötte a jelenlevőket. Elmondta, hogy 2015. július 15. óta igazgatója 

a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóságnak, majd röviden ismertette életútját. 

Hangsúlyozta, az időszak, amelyről a beszámoló is szól még nem az ő vezetése alatt 

működött, de mivel egységes vezetés van a katasztrófavédelmi igazgatóságokon és a 

feladatok meghatározása jogszabályokban, közjogi szervezetszabályzó eszközökben, valamint 

a Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgató által történő feladat 

meghatározás egységes a területi szerveknél, ezért csak minimális helyi sajátosságokban van 

eltérés a katasztrófavédelem területi szerveinél. 

Az együttműködéssel kapcsolatban elmondta, negyvenhat együttműködési megállapodást 

kötött a katasztrófavédelmi igazgatósággal együttműködő, feladatokat vállaló szervezetekkel. 

Kiemelte, az igazgatóság kommunikációs tevékenysége a vizsgált időszakban igen aktív volt, 

több mint ezerötszáz, főként internetes megjelenésük volt, melyek az aktuális feladatokhoz 

kapcsolódóan változtak havi szinten. Példaként említette a szabadtéri tüzesetek 

megelőzésében, az aratást követő tűzesetek megelőzésében, és a fűtési szezont megelőzően a 

szén-monoxid mérgezés és egyéb balesetek elkerülése érdekében tett intézkedéseket. 

Hangsúlyozta, a megye mentő, tűzvédelmi lefedettségét hat hivatásos és négy önkormányzati 

tűzoltó parancsnokság biztosítja. A megyében tizennégy önkéntes tűzoltó egyesület van, 

melyek együttműködési megállapodást kötöttek a hivatásos tűzoltó parancsnokságokkal. 

Ezekből tíz önkéntes tűzoltó egyesület tűzoltási tevékenységet is vállal. A megyében két 

település is van (Kamond és Nagypirit), amelynek a tűzvédelmét a Celldömölki ÖTP látja el, 

de a megye két hivatásos parancsnoksága Fejér megyében kettő, Győr-Moson-Sopron 

megyében pedig négy településnek az elsődleges mentő tűzvédelmi lefedettségét látja el. Az 

önkéntes egyesületek a tűzoltásban aktívan részt vesznek, a Belügyminisztérium pedig 

minden évben nagy figyelmet fordít arra, hogy emelje a támogatásukat, hogy magasabb 

technikai színvonalon tudjanak részt vállalni a feladatokban. 



6 

Elmondta még, hogy az önkéntes tűzoltó egyesületek 2014. évi támogatására tíz önkéntes 

tűzoltó egyesület pályázott és több mint hat és fél millió forintot kaptak. Az összeget technikai 

eszközökre, védőfelszerelésekre, képzésekre költhetik. 

Előadása kiegészítéseként hozzátette, az utólagos és téves jelzések száma magas és sajnos 

megjelentek a szándékosan megtévesztő jelzések is, melyek nagy károkat okoznak. A jogi 

lépéseket minden alkalommal megteszik, bízva a probléma visszaszorításában.  

Kiemelte, a 2013-as évhez viszonyítva 2014-ben 23%-kal csökkent a tűzesetek száma.  

A műszaki mentések megoszlásával kapcsolatban elmondta, 2013-hoz képest 13%-os 

csökkenés mutatkozik. 

A polgári védelemmel kapcsolatban tájékoztatta a jelenlevőket, hogy 2012-ben a települések 

tűzvédelmi osztályba sorolása jogszabály alapján megtörtént, melyet együttműködve a 

települések vezetőivel minden évben felülvizsgálnak, és javaslatot tesznek a módosításra. 

2014-ben két településnek a besorolás változtatására tettek javaslatot, második osztályos 

besorolásból első osztályba sorolásba került Veszprém és Pápa városa. Ennek oka a 

városokban elhelyezkedő veszélyes üzemek veszélyeztető hatásainak kezelése. A megyében 

közel 6500 polgári védelmi szervezetbe beosztott polgár teljesít szolgálatot. 2014-ben az ő 

felkészítésükre az igazgatóság nagy hangsúlyt fektetett. A megye területén bekövetkezett 

rendkívüli időjáráshoz kapcsolódó védekezések, illetve helyreállítási munkákra a megye 

önkormányzatai közül negyvenöt „vis major” pályázat került beadásra, ebből negyvenhárom 

volt eredményes.  

Kiemelte. a közösségi szolgálatnak fontos szerepe van a tanuló ifjúság felkészítésében, 2016-

tól érettségit csak azok a diákok szerezhetnek, akik ötven órás közösségi szolgálatot 

teljesítenek. A katasztrófavédelmi igazgatóság is lehetőséget biztosít a tanulók számára a 

munka elvégzéséhez. Az ifjúsági versenyekkel kapcsolatban tájékoztatta a jelenlevőket, hogy 

területi és országos szinten kerülnek megrendezésre versenyek, melyeken a megyei csapatok 

mindig jól szerepelnek.  

Az önkéntesség megjelent a polgárvédelem területén, emiatt egyre több személyt kívánnak 

felkészíteni és bevonni a feladatba. 2014-ben minden járásban sikerült mentőcsoportot 

alapítani, őket felkészíteni.  

Az iparbiztonság területével kapcsolatban elmondta, a beazonosított veszélyes üzemek 

besorolása alapján 2014-ben 13 felsőküszöb értékű, 4 alsóküszöb értékű és 22 küszöbérték 

alatti üzemmel rendelkezik a megye. A 22 küszöbérték alattiból 16 üzem van, amely súlyos 

káresemény elhárítási tervvel rendelkezik, ezeket a terveket időszakosan felülvizsgálják.  

A veszélyes áruk szállításával kapcsolatban kifejtette, a megyében két helyen valósul meg 

ezen áruk szállításának ellenőrzése, a közúti területen az ellenőrzések száma stagnál. Az 

igazgatóság összehangolt akciókat szervez a megyében és más megyékkel összhangban 

dolgoznak, hogy minél több járművet tudjanak ellenőrizni. A feltárt hibák száma stagnál, 

illetve némi csökkenés tapasztalható. Hozzátette, ADR szállítással kapcsolatban két baleset 

volt a megyében, melyek külön intézkedéseket nem igényeltek.  

A veszélyes áruk vasúton szállításával kapcsolatban hasonló adatokról számolt be. Elmondta 

az ellenőrzés itt még speciálisabb, ebben a MÁV nyújt segítséget az igazgatóságnak. A 

szállítások száma lényegesen kevesebb a közúti szállításokénál.  

Elmondta, a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2013-ban kapott egy 

Landrover típusú gépjárművet, mely nagy mértékben segíti a beavatkozó állomány 

tevékenységét, illetve a kárterület felderítésében olyan információkkal látja el a 

beavatkozókat, amelyek alapján a szükséges lakosságvédelmi intézkedéseket meg tudják 

tenni. Ez a gépjármű 22 esetben vonult különböző esetekhez. 

A három nagy terület integrált hatósági feladatait hajtja végre a hatósági szakterület, ahol 

csökkenés mutatkozik a hatósági eljárások számában.  
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Tűzvizsgálati tevékenység 2014-ben 44 alkalommal történt. Kéményseprő ipari szolgáltatás 

területi szinten történő felügyeletét is megvalósítja a katasztrófavédelmi igazgatóság. A 

kéménytüzek és szén-monoxid mérgezések száma folyamatosan csökken, melyben nagy 

szerepe van a Területi Tűzmegelőzési Bizottságnak, amely 2013-ban alakult.  

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás 

 

Orbán Imre 

A Jobbik Magyarországért Mozgalom frakciója nevében megköszönte a Veszprém Megyei 

Katasztrófavédelmi Igazgatóság állományának 2014-es évben végzett áldozatos munkáját. 

Elmondta, az igazgatóság célkitűzéseivel egyetértenek, támogatják azokat. Megjegyezte, a 

katasztrófavédelem, a rendőrség, a büntetés-végrehajtás, a honvédség állománya nem napi 

nyolc órában végzi tevékenységét, hanem huszonnégy órában látnak el szolgálatot. Ezen 

szervek állománya hivatásként tekint a munkájára. Példaként említette a déli határszakasz 

műszaki zár felépítésében és őrzésében részt vevők helytállását.  

Sajnálatát fejezte ki, hogy az elmúlt huszonöt évben nem sikerült kialakítani az állomány 

részéről azt az életpálya modellt, amely vonzóbbá tenné ezt a munkát. Véleménye szerint a 

rendvédelemben dolgozóktól, a tűzoltóktól, a katasztrófavédelmi végrehajtó állománytól 

súlyos hiba volt elvenni a korkedvezményes nyugdíj lehetőségét, „pitiáner bosszú volt, melyet 

a kormányzat művelt velük”. Reményét fejezte ki, hogy eljön majd az idő, amikor 

Magyarországnak olyan kormányzata lesz, melynek tagjai többre becsülik a rendőrt, a 

tűzoltót, a katonát a balett táncosnál. Elmondta, az 1980-as évek végén Kövér László az egyik 

demonstráción egy táblát akasztott a nyakába a következő felirattal: „ A rendőrállamban a 

rendőr fizetése magasabb a tanárénál, a jogállamban fordítva.” Véleménye szerint a 

jogállamban ugyanannyi jog jár a rendőrnek, tűzoltónak, mint a balett táncosnak.  

 

Kérdések 

 

Vörösmarty Éva 

A katasztrófavédelmi igazgatóság prezentációjában látható egyik diára utalva megkérdezte, 

milyen szempontrendszer szerint történik az első, második és harmadik szintű besorolás a 

megye településeire vonatkozóan. Elmondta, kérdésének oka, hogy a Balaton északi oldalán 

fekvő települések mindegyike második osztálybeli besorolást kapott. 

 

Dányi Béla 

Válaszában elmondta, a települések katasztrófavédelmi osztályba sorolását kormányrendelet 

írja elő, az igazgatóság számára. Abban le vannak írva azok a veszélyeztető hatások, amelyek 

alapján a településeket vizsgálni és osztályokba sorolni kell. Elmondta továbbá, hogy az egyes 

osztály a legmagasabb, a kettes az alacsonyabb a hármas pedig a legalacsonyabb 

veszélyezettséget jelzi. 
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Vörösmarty Éva 

Megkérdezte, a Balaton mentén mik azok a veszélyes hatások, amelyek alapján kettes 

besorolást kaptak a települések. 

 

Dányi Béla 

Válaszában elmondta, hogy a Balaton kiemelt turisztikai övezet, nyári időszakban a 

megnövekedett közlekedők és nyaralók száma miatt került második besorolásba ez a régió. 

 

Hozzászólások 

 

Deák Istvánné 

Megköszönte a katasztrófavédelmi igazgatóság munkáját, a továbbiakban is jó munkát és sok 

sikert kívánt. Fontosnak tartotta kiemelni az önkéntes munkát, hogy a diákok megismerjék az 

igazgatóság munkáját, esetleg részt tudjanak venni abban. Elmondta, korábban voltak 

programok, melyekben a diákok megismerhették ennek a munkának a fontosságát. 

Megkérdezte, tervben van-e hasonló kezdeményezés az igazgatóság részéről. Példaként 

említette a várpalotai lőteret, melyről a diákok hallhattak előadást, hogy az ott talált lőszereket 

ne szedjék össze.  

Végezetül elmondta, tudja és tapasztalta is, hogy Várpalotán is nagyon hatékonyan és jól 

működik a katasztrófavédelem, amelyet fontosnak is tart, hiszen a város környékén több üzem 

helyezkedik el, melyre kifejezett figyelmet kell fordítani. 

 

Dányi Béla 

Megköszönte képviselőasszony jókívánságait, majd elmondta, van olyan kezdeményezés, 

melyben az igazgatóság aktívan részt vesz a rendőrséggel és együttműködő szervekkel együtt 

„Egy nap az iskolában egy nap a biztonságért” programban. Minden ebben részt vevő szerv az 

adott településen igyekszik tájékoztatást adni; a veszélyekről és azok elkerüléséről. 

 

Dr. Bárczi László 

Igazgató úrral egyetértve elmondta, hasonlóan tud beszélni az ország egészét tekintve. 2012 

óta elindult egy rendszer, amelyben a megelőzés a legfontosabb. A három szakterület sokat 

tesz azért, hogy ne következzenek be olyan események, amelyek az ország lakosságát 

veszélyeztetik. A 2014-es mutatószámok megerősítik ennek a rendszernek a hatékonyságát, 

hiszen Magyarország területén egyre kevesebb ember kerül veszélybe, tűzeseteknél egyre 

kevesebb a sérültek, illetve az elhalálozok száma. Végezetül elmondta, hogy még mindig 

magas ez a szám, de nagyon sokat tesznek azért, hogy ezt a mutatót is minél gyorsabban és 

hatékonyabban csökkenthessék. Megemlítette a laktanyák felújítására, eszközök megújítására, 

tűzoltó autók gyártására a kormánnyal közösen elnyert pályázatot, amely közel ötven milliárd 

forintot jelent. Az önkéntességvállalással kapcsolatban elmondta, 120 millió forint állt 

rendelkezésre a költségvetésben, a jövő évben ez már 600 millió forintra növekszik. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 14 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság 2014. évi 

tevékenységéről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 
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Polgárdy Imre 

Megköszönte a Belügyminisztérium Országos Katasztrófavédelmi Főigazgatóság, valamint a 

Veszprém Megyei Katasztrófavédelmi Igazgatóság munkatársainak munkáját, és a tájékoztató 

anyag elkészítését. 

 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Veszprém Megyei Értéktár 

Bizottsága új tagjának megválasztása 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlésének a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelete módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolták, kivéve az Értéktár Bizottságot, mely a rendelettervezet és a 

képviseletre jogosult személy delegálásával, valamint a Döntés-előkészítő bizottsági 

Munkacsoport létrehozásával kapcsolatos határozati javaslat elfogadását nem támogatta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 

Véleménye szerint szerencsésebb lett volna a napirendi pontot megbontani, hiszen egyik 

részével, az értéktár bizottság új tagjának megválasztásával egyetértenek, átvezetését az 

SZMSZ-en támogatják. 

Az előterjesztés második része arról szól, hogy a kormányrendeletnek megfelelően létrejön 

egy döntés-előkészítő bizottság, melybe elnök urat delegálja a közgyűlés. Elmondta, ezzel 

egyet lehet érteni, bár az erre vonatkozó előterjesztéssel kapcsolatosan megjegyezte, 

stilisztikailag úgy kellett volna fogalmazni, hogy a megyei közgyűlés elnökét delegálja, 

ehelyett az elnök úr saját személyében kéri a delegálást. 

Véleménye szerint a nagyobb gond azzal van, hogy az előterjesztésben foglaltak szerint elnök 

úr munkájának segítésére létrejönne egy döntés-előkészítést segítő munkacsoport a megyei 

önkormányzat szakembereiből és a megyei önkormányzat képviselőinek egy részéből.  

Ezzel kapcsolatosan ugyanis azt tapasztalták, hogy teljes egészében kizárták az ellenzéket, 

hiszen két kormánypárti képviselő van a munkacsoportban. Úgy vélte, ebben az a fideszes 

szemlélet tükröződik: aki nincs velünk az nem is létezik, így az ellenzéki képviselők és azok a 

szavazók sem, akik az ellenzéki pártra adták le voksukat. 

Fentiekre figyelemmel a döntés átgondolását kérte, mert szerinte a bizottsági munka javára 

válna, ha a döntés-előkészítő munkacsoportban ellenzéki képviselők is helyet kaphatnának. 

Véleménye szerint ennek semmi veszélye nincs, mivel az ellenzéki képviselőknek is lehetnek 

olyan javaslataik, melyek előrevinnék a munkát. 

Erre tett szóban javaslatot, majd megjegyezte, ha javaslatát nem veszik figyelembe, az 

előterjesztést nem támogatják és a szavazás során ezt tartózkodással fogják kifejezni. 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte megyei jegyző urat, hogy a munkacsoport megalakításával kapcsolatosan 

reflektáljon a frakcióvezető úr által elmondottakra. 
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Dr. Imre László 

Elmondta, az Mötv. egyértelműen az önkormányzat kezébe adja, hogy SZMSZ-t alkosson és 

az ezzel kapcsolatos döntéseket a törvény korlátai között maga hozza meg. A meghivatkozott 

kormányrendelet nem írja elő, hogy ilyen munkacsoportot létre kell hozni, ez egy saját 

javaslat annak érdekében, hogy az irányító hatóság mellett működő döntés-előkészítő 

bizottságba delegált tag bizottsági munkáját segítsük. Ez eseti jelleggel működő bizottság, 

létrehozása egy lehetőség, melynek tagjaira tett javaslatot tartalmazza az előterjesztés. 

Ismételten hangsúlyozta, ennek létrehozása nem kötelező, ha a közgyűlés úgy dönt, hogy 

elnök urat delegálja, így lehet az ő munkáját segíteni.  

Az előterjesztés harmadik része az SZMSZ módosítása, ami ezzel összefügg. 

Véleménye szerint ezek a kérdések az SZMSZ-hez kapcsolódnak, még akkor is, ha nem jár 

ezzel SZMSZ módosítás, ugyanis a bizottsági tag megválasztása, és a munkacsoport 

felállítása az előbb említett körbe tartozik, abba, hogy az önkormányzat a működését 

szabadon határozhatja meg. 

Frakcióvezető úr javaslatával kapcsolatosan elmondta, az ülésen módosító indítványra ebben 

a körben már nincs lehetőség. Itt elnök úr előterjesztőként vagy befogadja a javaslatot, vagy 

leveszi a napirendről és kidolgozásra visszaadja a hivatalnak, vagy a jelenlegi formában lehet 

ezt megtárgyalni. 

 

Polgárdy Imre 

Hangsúlyozta, miután eseti munkacsoportról van szó, nem célszerű, hogy ez nagy létszámú 

legyen. Az előző időszakból is látható, hogy sokszor milyen gyorsan kell döntéseket 

meghozni, véleményeket megfogalmazni. Szerinte újabb kérdéseket vetne fel, ha ezt 

pártalapon osztanák szét. 

A Területrendezési Bizottság elnökét és alelnök urat szakmai szempontból javasolta ebbe a 

csoportba, nem azért, mert kormánypárti képviselők. Elmondta, nem kívánja sem módosítani, 

sem visszavonni az előterjesztést. 

 

Hozzászólások 

 

Pál Béla 

Elmondta, nagyra becsüli jegyző úr érvelési képességét, még ha nem is ért vele egyet. 

Felhívta arra a figyelmet, hogy a döntés-előkészítő bizottságról kormányrendelet rendelkezik, 

a munkacsoportról azonban nincs rendelet, mely akár név, akár pozíció szerint megjelölné, 

kik lehetnek a bizottság tagjai. 

Elmondta továbbá, személy szerint nem tudja elfogadni, amit elnök úr mondott, gesztus lenne 

az ellenzék felé, ha egy ellenzéki képviselő helyet kaphatna a bizottságban. A megyei 

önkormányzat közgyűlésében sem csak fideszes képviselők vannak, hanem ellenzékiek is, 

még ha ez nem is mindenkinek tetszik. Ezen túl a bizottságokban is vannak ellenzéki 

képviselők, és kormánypártiak is. Ez ugyanúgy leképezhető lenne a döntés-előkészítő 

bizottsági munkacsoportban. 

Kiemelte, mindezekre tekintettel nem tudják a szocialista frakció részéről az előterjesztést ily 

módon elfogadni. 

 

Deák Istvánné 

Megerősítette a Pál Béla frakcióvezető által elmondottakat, már csak azért is, mert véleménye 

szerint az elmúlt időszak alatt számtalan lehetőség lett volna különböző pozíciókba nem 

kormánypárti képviselőket javasolni, de ilyen nem történt. Ezt tudomásul vették, 

megszavazták, de annak a véleményének adott hangot, hogy ez olyan munkacsoport, 

amelynek tevékenysége minden pártot érint, figyelemmel arra, hogy lehetnek olyan 
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elképzelések, javaslatok, melyek nem biztos, hogy feltétlenül azonosak azokkal az 

elképzelésekkel, melyet megjelennek az dokumentumokban, előkészítésben, döntésben, mivel 

nem feltétlenül gondolnak egyet, mert akkor egy pártban ülnének. 

Véleménye szerint ez nem olyan kardinális kérdés, mint egy bizottság összetétele, de egy 

gesztus és egy pozitív együttműködés, amely jellemezte az elmúlt egy évet, annak 

megerősítése szempontjából célszerű lenne ezt átgondolni. Fontos lenne, hogy a közgyűlésben 

végzett munka az egész megye érdekét szolgálja. 

 

Polgárdy Imre 

Elmondta, megfontolja az elhangzottakat, de hozzátette, hogy ha ezt párt alapon szervezték 

volna meg, akkor elsősorban a Jobbiknak kellett volna felajánlani egy helyet, hiszen 

mandátumszámban igaz, hogy azonosak a szocialista képviselőkkel, de a rájuk leadott 

szavazatok száma magasabb volt. Ha pedig az arányokat tartanák, akkor úgy ülnének itt, 

ahogy most is, nem lenne értelme egy gyors reagálású csoport létrehozásának. 

 

A vitát lezárta, majd jelezte, hogy Pál Béla frakcióvezető hozzászólásra jelentkezett, mely 

szerinte elkésett. 

 

Pál Béla 

Elmondta, időben jelzett, amikor elnök úr még a beszéde elején tartott. 

 

Polgárdy Imre 

A frakcióvezető által elmondottakra reagálva elmondta, akkor nem zárta volna le a vitát. 

Megadta a szót Pál Bélának. 

 

Pál Béla  

Elmondta, lehet, elnök úr nem vette észre a jelentkezését, ezért legközelebb bal keze 

felemelésével jelzi, hogy megnyomta a gombot, a további viták elkerülése végett. 

Álláspontja szerint nem lehet elfogadni azt, amit elnök úr mondott, kivéve azt, hogy 

megfontolja ezt a javaslatot. 

Tisztelettel felhívta elnök úr figyelmét, hogy ő sem MSZP-ről, se DK-ról, se Jobbikról egy 

szót nem szólt. Az, hogy ők mit nehezményeznek, és mit nem, szóvá fogják tenni, vagy 

legyen az ő dolguk, tehát olyan véleményt, amit nem fogalmaznak meg, azt lehetőleg ne adja 

a szájukba semmilyen formában. Felhívta arra a figyelmet, hogy ő konzekvensen ellenzéki 

képviselőkről beszélt, sem személyt, sem pozíciót, sem pártot nem jelölt meg. Szerinte sokat 

segít a vitastílusukon, ha pontosan idézik egymást a másik ember személyiségi jogainak 

tiszteletben tartásával. Ehhez ez nem tartozik hozzá. Nem fogadja el, de tiszteletben tartja 

elnök úr véleményét, nem minősíti, és nem folytatja tovább a gondolatot, hogy egyébként a 

Fidesz frakció mit gondol erről az egészről. Kérte elnök urat, ő se tegye.  

 

Polgárdy Imre 

A vitát ismételten lezárta. Hozzátette, a munkacsoport működését elemezve megfontolja a 

javaslatokat. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön Latorczai János képviselő, bizottsági taggá 

választásával kapcsolatos határozatról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 14 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 14 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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67/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése Latorczai János Lajos megyei 

önkormányzati képviselőt a Veszprém Megyei Értéktár Bizottság tagjává választja, így a 

Bizottság személyi összetételét az alábbiak szerint módosítja: 

Elnök:   Vörösmarty Éva 

Tagjai:  Császár László 

  Ferenczi Gábor 

  Latorczai János Lajos 

Pál Béla 

Papp Tamás 

 

2. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatról az érintetteket értesítse. 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felkéri Dr. Imre László megyei jegyzőt, 

hogy a határozat 1. pontja szerinti személyi változást vezesse át a Veszprém Megyei 

Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 20.) 

önkormányzati rendelet vonatkozó függelékein. 

Határidő:  1. pont tekintetében: azonnal 

  2. és 3. pont tekintetében: 2015. november 30. 

Felelős: 1. és 2. pont tekintetében: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

  3. pont tekintetében: Dr. Imre László megyei jegyző 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a 272/2014. (XI. 5.) Korm. rendeletben területi 

szereplőként meghatározott a Veszprém Megyei Önkormányzat képviseletére jogosult 

személy delegálásával, valamint döntés-előkészítő bizottsági munkacsoport létrehozásával 

kapcsolatos határozatról  

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 14 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 5 tartózkodással meghozta az alábbi 

68/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 2014-2020 programozási időszakban 

az egyes európai uniós alapokból származó támogatások felhasználásának rendjéről szóló 

272/2014. (XI. 5.) Korm. rendeletben területi szereplőként meghatározott Veszprém 

Megyei Önkormányzat képviseletére az e rendelet szerinti döntés-előkészítő bizottságba 

Polgárdy Imrét, a megyei közgyűlés elnökét delegálja. 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a határozat 1. pontjában foglaltak 

szerinti, a megyei közgyűlés elnökének döntés-előkészítési bizottsági munkája 

támogatására ideiglenes jelleggel működő 5 tagú „Döntés-előkészítő bizottsági 

Munkacsoport”-ot hoz létre, melynek személyi összetételét az alábbiak szerint határozza 

meg: 
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Döntés-előkészítő bizottsági Munkacsoport 

elnöke: 

Fenyvesi Zoltán a Veszprém Megyei Önkormányzat alelnöke 

tagjai: 

Dr. Áldozó Tamás a Veszprém Megyei Önkormányzat képviselője, tanácsnok 

Dr. Imre László  megyei főjegyző 

Fabacsovics Zoltán irodavezető 

Szász Jutka irodavezető 

 

A Döntés-előkészítő bizottsági Munkacsoport ügyrendjét maga határozza meg. 

 

3. A közgyűlés felkéri elnökét, hogy a határozatban foglaltakról az érintetteket értesítse. 

4. A közgyűlést felkéri Dr. Imre László megyei jegyzőt, hogy a határozat 1. pontjában 

foglaltakból adódóan gondoskodjon az SZMSZ vonatkozó függelékének hatályosításáról. 

Határidő: 1-2.pontok vonatkozásában: azonnal 

3. pont vonatkozásában: 2015. november 30. 

Felelős: 3. pont vonatkozásában: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

4. pont vonatkozásában: Dr. Imre László megyei jegyző 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat Szervezeti és 

Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II.20.) önkormányzati rendelet módosításáról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 14 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 5 tartózkodással megalkotta a 

14/2015. (XI. 23.) önkormányzati rendeletet: 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Szervezeti és Működési Szabályzatáról szóló 1/2013. (II. 

20.) önkormányzati rendelet módosításáról 

 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

3. A Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosítása 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták, kivéve az Értéktár Bizottságot, mely a rendelettervezet 

elfogadását nem támogatta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Ferenczi Gábor 10.20 órakor elhagyta az üléstermet. 
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Hozzászólás 

 

Pál Béla 

Véleményük szerint lassan már helyes lenne, ha a megyei önkormányzat soros költségvetési 

módosításait megjelölnék a hónap számával is, hiszen ez már lassan nem a 2015. évi 

költségvetés, hanem éppen az aktuális hónapi, hiszen már eddig is megélt öt módosítást.  

Jelezte, szerinte ez a 4. napirendi pont, nem a 3. napirendi pont.  

 

Határozottan kijelentette, a megyei önkormányzat egyre kiszolgáltatottabb helyzetben van. A 

sorozatos költségvetési módosítások oka nem az, hogy rossz szakemberek állítják össze, 

hiszen kiváló szakemberek dolgoznak itt. 

Nincs biztonságos költségvetési háttere a megyei önkormányzatnak, amely azon múlik, hogy 

éppen milyen pályázati forrást, vagy a kormánytól milyen segítséget kap a munkája 

ellátásához. Ilyen módon kiszolgáltatott helyzetbe kerül, hiszen mindig ennek megfelelően 

kell aktuálisan módosítani a költségvetést. Szerinte gyakran emiatt szorul a feladatellátás 

háttérbe. 

Ezzel részükről egyáltalán nem értenek egyet, hiszen a jogszabályok szerint a megyei 

önkormányzat is önkormányzat, a működés feltételeit a kormánynak biztosítania kellene. 

A költségvetési módosítással és egyébként az egész rendszer működtetésével kapcsolatos 

véleményüket ezért tartózkodó szavazással fejezik ki. 

 

Kérdés 

 

Papp Tamás 

Megkérdezte, hogy az előterjesztésben szereplő decemberi ünnepi közgyűlés valóban a leírtak 

szerint 2015. december 25-én lenne esedékes. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte az észrevételt és tájékoztatta képviselő urat, hogy csupán nyomdahibáról van 

szó az ünnepi közgyűlésre természetesen december 15-én kerül sor. 

 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Közép-Dunántúli Regionális Fejlesztési 

Ügynökség Közhasznú Nonprofit Kft. ügyvezetője személyében bekövetkezett változás 

tudomásulvételével kapcsolatos határozatról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 4 tartózkodással meghozta az alábbi 

69/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

1. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése az elnök tájékoztatóját az ügyvezető 

személyében bekövetkezett változásról, valamint a várható Nemzetgazdasági 

Minisztérium által nyújtandó támogatásról tudomásul vette. 

 

2. A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése felhatalmazza elnökét, hogy a Közép-

Dunántúli Regionális Fejlesztési Ügynökség Közhasznú Nonprofit Kft. taggyűlésén a 

Kft. 2015. évi működésével, megszüntetésével, illetve a megszüntetésből adódó, 2016. 

évre esetlegesen áthúzódó feladatok teljesítésével kapcsolatos döntések során a Veszprém 
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Megyei Önkormányzatot, mint tulajdonost teljes jogkörrel képviselje és a szükségessé 

váló intézkedéseket megtegye. 

Határidő: azonnal és folyamatos 

Felelős: Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi 

költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) önkormányzati rendelet módosításáról 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 9 igen szavazattal, 

ellenszavazat nélkül és 4 tartózkodással megalkotta a 

15/2015. (XI. 23.) önkormányzati rendeletet: 

 

a Veszprém Megyei Önkormányzat 2015. évi költségvetéséről szóló 3/2015. (II. 17.) 

önkormányzati rendelet módosításáról 

A rendelet szövege a jegyzőkönyv mellékletét képezi. 

 

 

4. Beszámoló a Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak 

alakulásáról 

 

Polgárdy Imre 

Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a lengyelországi Tarnówban a Függetlenség Napi 

Ünnepségeken történő eseményekről a megyei delegáció útjáról szóbeli tájékoztatást ad a 

közgyűlésen. 

 

Elmondta, a dél-lengyelországi testvérvárosunkban november első felében megrendezett 

ünnepségsorozat központi ünnepségein történő részvételt követően ellátogattak a Tarnowi 

Lengyel-Magyar Baráti Társaság székhelyére, ahol az egyesület vezetőivel és tagjaival 

találkoztak. Megbeszéléseik témái az oktatás, a kulturális, a sport és a lehetséges gazdasági 

együttműködések élénkítése voltak. Megerősítették a szándékot, hogy a testvérvárosi 

kapcsolat hatékony működése érdekében lengyel-magyar kulturális programok, közös 

művészeti pályázatok, valamint diákcsere-programok szervezésének folytatására lenne 

szükség. 

 

Ellátogattak a Tarnowi Liceumba is, ahol a Gimnázium igazgatójának vezetésével 

ismerkedtek meg az iskola történelmével, valamint megbeszélését folytattak az 

együttműködés lehetőségeiről. Javaslatok kidolgozását határozták el az európai Erasmus Plus 

projekt keretében közös projekt megvalósítására, melynek során 2016. májusában kerülhetne 

sor az első cserediák program megszervezésére. 

 

Végezetül elmondta, a Függetlenség Napi megemlékezésen a delegáció tagjai mécseseket 

helyeztek el Tarnow, mint az első független lengyel város központjában az ismeretlen katona 

sírjánál. 
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Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottságok az előterjesztést megtárgyalták és a 

közgyűlésnek elfogadásra javasolták. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Veszprém Megyei Önkormányzat nemzetközi 

kapcsolatainak alakulásáról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 

70/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta és elfogadta a Veszprém 

Megyei Önkormányzat nemzetközi kapcsolatainak alakulásáról szóló beszámolót. 

 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

5. A megyei területfejlesztési koncepció módosításának előkészítése 

 

Polgárdy Imre 

A megyei területfejlesztési koncepció módosításának előkészítése című előterjesztés 

mellékletét, a beérkezett vélemények táblázatát, mint előterjesztő az alábbiakkal egészítette 

ki: 

 

5. pont: Megjegyzés: Az üveg újrahasznosítása, az erre épülő ipar (habüveg szigetelés 

gyártása) Tapolca és Sümeg várostérségek céljai között kerül szerepeltetésre hivatali 

javaslatként, figyelemmel arra, hogy a két várost a Területfejlesztési Koncepció ikervárosként 

kezeli. 

36. és 37 pont: Módosítási javaslat el nem fogadásának indoka kiegészül:  

A Kormány 1821/2015. (XI.12.) Korm. határozat 1. melléklet 5. pontja a Közlekedés 

Stratégiai fejlesztési irányok húzóprojektjei között tételesen nevesíti a Badacsony és Fonyód 

közötti kompjáratot 2 Mrd Ft támogatási igény és IKOP forrás megjelölésével. 

39 pont: Vélemény/módosító javaslat valamint a Beillesztés helye, szövegszerű 

meghatározása kiegészül:  

94. oldal „Sümeg várostérsége 

A térség gazdaságának fejlesztése” rész „Stratégiai ágazatként a környezetipar támogatása…” 

franciabekezdés felsorolása kiegészül:  

„…az összegyűjtött üveg újrahasznosításával összefüggő gazdasági fejlesztések és 

technológiában rejlő lehetőségek kihasználása.” 
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Tájékoztatta képviselőtársait, hogy a Veszprém Megyei Területfejlesztési Szakmai Kollégium 

2015. november 18-i ülésén nem volt határozatképes. A jelen lévő tagok és szakemberek 

megtárgyalták a beérkezett javaslatokat, és az ezek figyelembe vételét tartalmazó táblázatot (a 

határozati javaslat mellékletét az előbbi kiegészítésekkel) és alábbi észrevételekkel éltek: 

 

Várpalota város észrevételeit megtárgyalva a 17. pont: Beillesztés helye, szövegszerű 

meghatározása rész kiegészül az alábbiakkal: 

A Koncepció 7.2 fejezete (30. oldal) „A megyei gazdaság erősítését és fejlesztését szolgáló 

térségileg specializált célkitűzések” közé beillesztésre kerül: Várpalota-Pétfürdő-Berhida-

Papkeszi-Balatonfűzfő ipari innovációs tengely: vegyipar erősödésének, betelepülésének 

elősegítése, meglevő létesítményeinek hasznosítása, fejlesztése 

Várpalota város észrevételeit megtárgyalva a 18. pont: Beillesztés helye, szövegszerű 

meghatározása részhez a következő kerül: 

A Koncepció 85. oldalán „A térségi kerékpárút hálózat tervezett elemei” rész 8. pontja 

kiegészül a következők szerint: Balatonfűzfő- Berhida – Ősi (elágazás Nádasdladány 

irányába)- Várpalota – Bakonykúti - Bodajk 

Várpalota város polgármesterének felvetésére és a BFT elnökének javaslatára figyelemmel a 

47. pont, a 82-es úttal kapcsolatos javaslat Beillesztés helye, szövegszerű meghatározása rész 

kiegészül: 

A Koncepció 7.10. fejezete (84. oldal) „A közúthálózat fejlesztése” harmadik pont utolsó 

mondata az alábbiak szerint változik: 

A 71-es főút fejlesztése, valamint a Veszprém – Zirc – Győr irányú kapcsolatot biztosító 82-

es főút gyorsforgalmi jellegű kiépítése, Bakonyon belüli új szakaszok, új nyomvonalvezetés 

lehetőségével (nagy távon) 

 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést - a kiegészítéseket figyelembe 

véve - megtárgyalta és a közgyűlésnek elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólás 

 

Deák Istvánné 

Tisztelettel kérte elnök urat, hogy a fent elhangzott módosítások elektronikus úton kerüljenek 

megküldésre a képviselők részére.  

 

Dr. Imre László 

Biztosította képviselő asszonyt arról, hogy az elhangzottak be fognak épülni az anyagba 

illetve a jegyzőkönyvbe és fel fognak kerülni a honlapra, ahol megtekinthetőek lesznek. 

 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a megyei területfejlesztési koncepció módosításának 

előkészítésével kapcsolatos határozatról. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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71/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése megtárgyalta a megyei területfejlesztési 

koncepció módosításának előkészítése tárgyú előterjesztést és az alábbi döntéseket hozta: 

 

1. A Közgyűlés a beérkezett javaslatokat megismerte, azokat a határozat 1. számú 

melléklete szerint jelöli meg a továbbtervezés során figyelembe veendő szempontként. 

 

2. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy a megyei területfejlesztési koncepció módosításához 

befogadott javaslatokat a megyei területfejlesztési koncepció soron következő 

módosításánál vegye figyelembe és a szükséges egyeztetési eljárást ezek alapján 

folytassa le. 

 

3. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy a figyelembe nem vett javaslatokat és a hozzájuk 

tartozó indoklást a javaslattevők felé jelezze. 

 

4. A Közgyűlés felkéri Elnökét, hogy a koncepció teljes felülvizsgálata során figyelembe 

vehető javaslatokat – melyek a soron következő módosításnál nem kerülnek 

figyelembe vételre – a javaslattevők felé jelezze, azzal az indokolással, hogy azok a 

megnyitásra került megyei területfejlesztési koncepció módosításának kompetenciáját 

meghaladó indítványok, a Közgyűlés által megjelölt tervezési feladat keretein 

túlmutatóak, így a felvetések érdemi elemzésére és megvitatására nem kerül sor. 

 

Határidő:  1. pont esetében azonnal 

 2. pont esetében folyamatos 

 3. és 4. pont esetében 2015. december 31. 

Felelős:  megyei közgyűlés elnöke 

 

 

6. Tájékoztató a „Fenntartható közlekedés és mobilitás a Duna menti turisztikai 

régiókban” (TRANSDANUBE) című projekt megvalósításáról 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Sigmond Eszter asszonyt, a Bakony és Balaton Térségi Turisztikai 

Nonprofit Kft. ügyvezetőjét. 

 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni.  

 

Sigmond Eszter nem kívánt szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

elfogadásra javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 
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A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 12 igen szavazattal, ellenszavazat 

nélkül és 1 tartózkodással a fenntartható közlekedés és mobilitás a Duna menti turisztikai 

régiókban” (TRANSDANUBE) című projekt megvalósításáról szóló tájékoztatót tudomásul 

vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Bakony és Balaton Térségi Turisztikai Nonprofit Kft. munkatársainak és a 

Kft. vezetésének az előterjesztés elkészítésében nyújtott szakmai segítséget. 

 

 

7. Tájékoztató Veszprém megye közúti és vasúti fejlesztéséről, kiemelten a 8-as főút és 

a Székesfehérvár-Boba vasútvonal korszerűsítéséről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Bodó Imre urat, az Útfejlesztési Igazgatóság projektiroda-vezetőjét, 

valamint Győrik Balázs urat, a Vasútfejlesztési Igazgatóság koordinációs főmérnökét a 

Nemzeti Infrastruktúrafejlesztő Zrt. képviseletében. 

 

Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kívánnak-e tenni.  

 

A Nemzeti Infrastruktúrafejlesztő Zrt. részéről nem kívántak szóbeli kiegészítést tenni. 

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Hozzászólások 

 

Pál Béla 

Megköszönte az előadóknak az elkészített anyag korrekt és széleskörű leírását. Véleménye 

szerint fontos témáról esik szó a megye társadalmi és gazdasági fejlődése szempontjából, 

mivel ezeknek a fejlesztéseknek egy része már el kellett volna, hogy készüljön. Megemlítette 

a 2011-ben lejárt építési engedélyeket, melyeket újra kell kérelmezni. Mindez jelzi, hogy át 

lettek tervezve a fejlesztések, melyek későbbre is tolódnak. Sajnálattal jegyezte meg, hogy 

minden kormányzat idején csúszások fordultak elő a fejlesztések terén, Veszprém megye nem 

tudta megfelelően kifejezni az érdekeit, ezért csak egy-egy rész épült meg a vasúti és a közúti 

fejlesztésekből. Szerinte azonban olyan mértékű csúszás, amely 2011 és 2015 között volt, 
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még nem fordult elő. Ezt a helyzetet elfogadhatatlannak tartja, még akkor is, ha a 8-as út 

Herendig elkészült. Elmondta, további szakaszokhoz újabb építési engedélyeket kell kérni, 

holott ezek az egyeztetések 2010-ig már megtörténtek a területi szereplőkkel. Arra kérte a 

megyei önkormányzat „nagyhatalmú Fideszes többségét”, a saját érdekükben is tegyenek meg 

mindent, hogy ezek a fejlesztések felgyorsulhassanak, annál is inkább mivel az Európai Uniós 

pályázati kiírások még nem jelentek meg, így 2016 nagyon nehéz év lesz mind Magyarország, 

mind Veszprém megye gazdaságát illetően. Megemlítette az építőipart, amely szintén 

képtelen lesz a fejlődésre, főleg, hogy jórészt Európai Uniós pályázatokból valósulnak meg 

beruházások és ugyanez érvényes a közúti, vasúti fejlesztésekkel kapcsolatban is. Végezetül 

elmondta, a Magyar Szocialista Párt frakciója a tájékoztatót tudomásul veszi, szakmailag 

megalapozottnak véli az anyagot és bár nem tetszik, amit lát, de ezek a tények. Véleménye 

szerint nem a tükröt kell összetörni, ha nem tetszik valami, hanem a gondolkodásmódon kell 

változtatni. Ismételten kérte a Fidesz frakcióját, tegyenek azért, hogy a fejlesztések minél 

gyorsabban befejeződhessenek.  

 

Orbán Imre 

Elmondta, az előterjesztés elolvasása után az egyik szeme sírt, a másik nevetett. Véleménye 

szerint a 8-as főút Székesfehérvár-Várpalota-Veszprém szakaszon szemmel látható 

eredmények vannak, míg a Győr-Zirc-Veszprém, Győr-Pápa és Balatonfűzfő-Balatonfüred-

Keszthely szakaszon nincs előrelépés. Elmondta továbbá, szeretné megérni, hogy lesz egy 

olyan ember, aki a megyei közgyűlésnek beszámol majd az alsóbbrendű utak állapotáról és 

azok fejlesztési lehetőségéről is. Megjegyezte, a beszámoló a 82-es út tekintetében csak a 

Kárdáta-Gyulafirátót elkerülő szakaszt említi, azonban biztosra veszi, hogy aki utazott ezen az 

úton télen egyetért vele, miszerint ezen út fejlesztése Veszprém-Győr között teljes 

nyomvonalon kell, hogy megvalósuljon. A Veszprém-Zirc szakasz azonnali felújításra szorul, 

de elkerülhetetlen a Zircet elkerülő út mielőbbi beemelése is a fejlesztések közé. A Győr-Pápa 

83-as út fejlesztése már huszonöt éve polémia tárgyát képezi, de a mai napig nem történt 

előrelépés ez ügyben. Az út burkolata nagyon rossz állapotban van, sok helyen nem éri el az 

Európai közepes színvonalat sem. Elmondta továbbá, több évtizede, mikor megépítették a 83-

as utat, azt nem erre a terhelésre tervezték, nyomvonal szélessége nem a kornak megfelelő, a 

sok kanyar miatt rendkívül balesetveszélyes. Ezt érzékelhetik például, akik minden nap Pápa 

és Győr között közlekednek. A szakemberek szerint is azonnali felújításra szorul ez az 

útszakasz. Pápa város közlekedési koncepciója kimondja, Pápa város egyik legsürgősebb 

közúti fejlesztése a Pápa-Győr útszakasz rekonstrukciója. Az elmúlt időszakban az 

útszakaszon jelentősen megnövekedett a forgalom, továbbá nagytömegű gépkocsik is 

áthaladnak a szakaszon, melyek jelentősen rontják az út állapotát. A Kisalföld és a Bakonyalja 

fejlődési szempontjából nem kikerülhető a közösségi közlekedés és a közúthálózat fejlesztése. 

Az itt élők életminőségének javítása érdekében elkerülhetetlen a 83-as út fejlesztése ezen 

kívül a Győr-Pápa-Celldömölk vasúti szárnyak korszerűsítése. Ez utóbbi esetben nem csak a 

villamosításra gondol, hanem a pálya, a vasútállomások, peronok felújítására is. Fontos a 

szárnyvonalon közlekedő dízelvontatású mozdonyok és „alagút személykocsik” kiváltása. 

Hozzátette, a Jobbik Magyarországért Mozgalom célja, hogy a Győr-Pápa-Jánosháza-

Keszthely vonalon létrejöjjön egy észak-déli irányú közlekedési folyosó, mely összeköti az 

M1-es és M7-es autópályákat és eltereli a kamionos forgalmat a Bakonyról, Pápáról és 

Zircről. Ez a folyosó kézzelfogható fejlődést indukálna a térségben, felszippantaná a térség 

munkanélküliségét. Pápa, mint a térség legnagyobb városa lehetne a Kisalföld és a 

Bakonyalja logisztikai közlekedésének elosztó központja. Elmondta, a vasútfejlesztéseket 

tekintve is hiányérzete van. Sajnálattal jegyezte meg, hogy a huszonkilences szárnyvonal 

fejlesztése csak, mint szándék van megemlítve az előterjesztésben, pedig itt is sürgős 

beavatkozást kellene eszközölni. Sürgősen fel kellene újítani a pályaszakaszt, környezetbarát 



21 

mozdonyokat és utas barát kocsikat kellene rendszerbe állítani. Az idegenforgalmat 

növelhetné, egy Balaton körüli körvasút kiépítése. A Budapestről Balatonra lejutást segíthetné 

a Hajmáskér Balatonfűzfő közti iparvágány felújítása és megnyitása a személyforgalom előtt. 

A Cuha-völgyi vasútvonal tekintetében a régmúltat idéző vonatokat kellene működtetni. 

Végezetül elmondta támogatja az előterjesztés elfogadását.  

 

Fenyvesi Zoltán 

Pál Béla képviselő úrnak elmondta, mindent meg fognak tenni annak érdekében, hogy 

Veszprém megye fejlődését elősegítsék, akár vasúti, akár közúti közlekedésről van szó. Arra 

kérte az ellenzék valamennyi képviselőjét, hogy ők is segítség ezt a munkát, támogassák és ne 

hátráltassák a munkát, hiszen a támogatással egészen biztos, hogy gyorsabban fognak haladni 

a fejlesztésekkel.  

 

Pál Béla 

Jelezte Fenyvesi Zoltán alelnöknek, lehetséges, hogy alelnök úr nem követte figyelmesen az ő 

hozzászólását, mert más, komolyabb elfoglaltsága akadt, de felhívja a figyelmét, ha 

visszaolvassa a jegyzőkönyvet, akkor hozzászólásában látni fogja, hogy néhány 

mondatonként elmondta, közös feladat és természetesen támogatják. Ezért dicsérte meg az 

előterjesztőket, azt a kritikát pedig el kellett mondani, hogy sajnos 2010 óta számos fejlesztés 

megvalósítása lelassult, mert ezeket a pénzeket átcsoportosították. Nagy tisztelettel kérte 

alelnök urat, ha képviselő úr is figyelemmel kíséri az ő hozzászólását és nem ad más szájába 

olyat, amely nem hangzott el, akkor alelnök is tegye ugyanezt és akkor sokat segíthetnek majd 

a megyei közgyűlés munkájában. 

 

Polgárdy Imre 

Pál Bélának jelezte, ha a jegyzőkönyvet visszaolvassa majd, akkor láthatja, hogy nem cáfolta 

őt alelnök úr. 

 

Deák Istvánné 

A Demokratikus Koalíció nevében megköszönte a precíz anyag elkészítését, amelyet 

véleménye szerint több szempontból is fel lehet majd használni, hiszen nagy érdeklődés övezi 

a vasúti és a közúti fejlesztéseket megyeszerte. Elmondta, naponta merülnek fel kérdések, 

mindenki figyeli, hogyan és miképpen alakul az építkezés, felújítás, építés, mert valóban 

nagyon hosszú idő óta várják a befejezést. Emlékei szerint még az első Fidesz kormány idején 

volt már szó a Várpalotát elkerülő útról. Anno Gyapay Zoltán országgyűlési képviselő a 

Parlamentben felvezette, majd onnantól minden országgyűlési képviselő és városvezető sokat 

dolgozott ezen. Várpalotának fontos az elkerülő megépülése, ahogy a vasútvonal 

korszerűsítése is munkahely teremtés és városfejlesztés céljából egyaránt. Kért mindenkit, 

akinek döntési szerepe van, az segítse a térség fejlődését. Megoldandó problémaként említette 

a környezetszennyezést, amely Várpalota esetében az átmenő közúti forgalom miatt kialakult.  

 

Fenyvesi Zoltán 

Elmondta, Pál Béla képviselőnek azért válaszolt a fentiek szerint, mert frakcióvezető úr 

szólította meg a Fideszt. Ezért érezte úgy, hogy a frakció nevében válaszolnia kell. 

Hozzátette, nagyon figyelte képviselő úr minden gondolatát, éppen ezért szólalt fel. Viszont 

képviselő úr nem figyelt az Ő utolsó mondatánál, miszerint az ellenzék valamennyi 

képviselőjét kéri a támogatásra, nem név szerint említett személyeket, hanem az ellenzék 

valamennyi képviselőjét szólította meg, mert ha együtt dolgoznak, akkor a fejlesztések 

haladnak.  
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Pál Béla 

Megköszönte Elnök úrnak és alelnök úrnak, hogy nem cáfolták, amit elmondott, amely 

szerinte helytálló. Alelnök úrnak tréfásan jelezte, ne a gondolatait figyelje, hanem a szavait, 

mert a gondolataiba - hála Istennek - nem láthat bele. Hozzátette, egyet ért azzal, hogy a 

feladatokat az ellenzék is támogassa, Alelnök úr egy kijelentése irritálta őt és ezért kért szót. 

Elmondta, alelnök úr nem név szerint és nem említett ellenzéket, de szerinte nem helyén való, 

hogy azt mondta, hogy az ellenzék ne akadályozza, hanem segítse ezeket a fejlesztéseket, 

mert az ellenzék ezeknél a tételeknél semmit nem akadályoz, hanem segít, ha lehetősége van 

rá. Ez a jó szándékú kezdeményezés vitte őket arra, hogy javasolták például, a döntést 

előkészítő munkacsoportban kapjon helyet az ellenzék is. Megkérte alelnök urat, nézze végig 

a szavazásokat és hozzászólásokat, hiszen szerinte elenyésző mértékű az akadályoztatás a 

közös ügyekben és jó, hogy vannak közös ügyek, ha megengedik, hogy részt vegyen benne az 

ellenzék. Ezért válaszolt a hozzászólásra és úgy gondolja ez így helyénvaló, mert nem helyes 

az a szemlélet, hogy az ellenzék minden akadályoz. Vannak olyan közös ügyek, melyeket 

segíteni kell. Meglátása szerint a vélemény és a kritika nem akadályoztatás, hanem abból 

érdemes megfontolni dolgokat ugyanúgy, ahogy a kormánypárti javaslatokat is célszerű 

megfontolni.  

 

Győrik Balázs 

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy az Észak-balatoni vasútvonal felújításával kapcsolatban a 

közelmúltban jelent meg egy kormányrendelet, amely a 2017-es vizes világbajnoksággal 

összefüggő előkészítésekről szól, ebben egy sorban szerepel Balatonfüredig a vasútvonal 

villamosítása és felújítása. Részletekről még sajnos nem tud beszámolni csak a céldátum 

ismert. Elmondta, ahogy az előterjesztésben is látszik Hajmáskér-Balatonfűzfő felől, akár 

Polgárdi felől tanulmánytervek vannak, amennyiben elrendelést kapnak, a munka 

elkezdődhet. A Székesfehérvár-Boba vasútvonal felújítása szerepel az 1696/2014. Korm. 

rendeletben, amely felsorolja a 2014-2020 közötti időszak projektjeit, de erre sem kaptak még 

konkrét elrendelést. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Veszprém megye közúti és vasúti fejlesztéséről, kiemelten a 8-as főút 

és a Székesfehérvár-Boba vasútvonal korszerűsítéséről szóló tájékoztatót tudomásul vette. 

 

Polgárdy Imre 

Megköszönte a Nemzeti Infrastruktúrafejlesztő Zrt. munkatársainak az informatív tájékoztató 

anyag elkészítését. 

 

 

8. Tájékoztató Veszprém megye közösségi közlekedési helyzetéről 

 

Polgárdy Imre 

Tisztelettel köszöntötte Tóthné Temesi Kingát, a Közlekedéstudományi Intézet Nonprofit Kft. 

Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda irodavezető asszonyát. 
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Megkérdezte, hogy a tájékoztatóval kapcsolatban szóbeli kiegészítést kíván-e tenni, majd 

megadta a szót irodavezető asszonynak.  

 

Pál Béla 10.57 órakor elhagyta az üléstermet. 

 

Tóthné Temesi Kinga 

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy 2015. december 13-ával fog életbe lépni a hivatalos 

autóbuszos és vasúti menetrend. Elmondta, a tájékoztatóban részletesen számot adtak a 

várható vasúti menetrendi változásokról, ami csak egy munkaközi anyag volt. Szakértői 

egyeztetéseket követően miniszter úr jóváhagyta a vasúti menetrendet, amely meghirdetésre is 

került ezért kívánta jelezni, hogy néhány változás történt a kiküldött anyaghoz képest. Egyes 

vonatok időbeni közlekedésére vonatkozó változások voltak például Tapolca-Székesfehérvár-

Budapest vonatkozásában, néhány vonat közlekedési rendjében, valamint Veszprém-

Székesfehérvár-Budapest vonatkozásában egyes vonatok közlekedésében. Megerősítette az 1-

es vonal kapcsán Pápa-Budapest közvetlen elérhetőségére történő egyeztetések alapján a napi 

egy pár közvetlen gyorsvonat működését, valamint az iskolai időszakban a vasárnapi 

visszautazást biztosító vonat közlekedését az előterjesztésben foglaltak alapján.  

Tájékoztatta a jelenlevőket, hogy az autóbusz közlekedés menetrendje még nincs jóváhagyva, 

várhatóan néhány napon belül elfogadásra kerül. Kiemelte, a Pápa-Budapest vonalán a 

korábbi egyeztetéseknek megfelelően négy pár közvetlen gyorsjáratot terveztek, azóta is több 

egyeztetés történt ez ügyben, több változat is készült, de döntés még nem született.  

Összességében elmondta, az autóbusz közlekedésbe a hivatásforgalmú elérhetőséget, a diákok 

utazását, lakossági, képviselői igények és jelzések alapján történt változtatásokat, valamint 

kiemelten a vasúti csatlakozások javítását vették be és ezek alapján módosították a 

menetrendet. Kiemelte a Győr-Veszprém vasútvonal kapcsán a szoros együttműködést a 

Bakonyvasút Szövetséggel. Az intermodális csomópontokról elmondta, hogy a Nemzeti 

Fejlesztési Minisztériumban alakult egy munkacsoport, melynek részeként a területünkön 

valamennyi megyei jogú várost végigjártak és egyeztettek a tervezett elképzelésekről, 

konkrétan Veszprém Megyei Jogú Város Önkormányzat képviselőivel is, majd kialakult egy 

országos sorrend. Első ütemben 42 milliárd forint összegben Debrecen intermodális 

csomópontján felül meg fognak valósulni a megyei jogú városok közlekedését segítő 

beruházások, a sorrendiségről egyelőre nincs tudomásuk.  

 

Polgárdy Imre 

Bejelentette, hogy az illetékes szakbizottság az előterjesztést megtárgyalta és a közgyűlésnek 

tudomásulvételre javasolta. 

 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

Pál Béla 11.00 órakor visszatért az üléstermbe. 

 

Orbán Imre 

Elmondta, a papír sok mindent elbír, de a javarészt kis településen élők - akiknek 

életminősége a közösségi közlekedés átszervezése miatt folyamatosan romlik - már 

kevesebbet bírnak el. Véleménye szerint régóta akkut probléma a menetrendek 

összehangolása. Ez sok esetben még a vasúti közlekedésben sem működik, nem hogy a vonat 

és az autóbusz közlekedésben. Hangsúlyozta, nem tudja, hogy a Volánnál és a MÁV-nál 

dolgozó szakemberek mivel foglalkoznak, de nem a probléma megoldásán dolgoznak, az 

biztos. Szerinte, ha azon dolgoznának már rég összehangolt menetrendek és összehangolt utas 
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információk lennének. Szlovákiában ezt meg lehetett oldani akár az interneten is, tehát ha 

valaki felmegy a szlovák vasút honlapjára, mert szeretne eljutni egyik településről a másikra 

ahol nem csak vasút, hanem buszközlekedés is van, akkor kiteszi azt a lehetőséget a program, 

hogy meddig lehet busszal és vonattal közlekedni. Ott össze vannak hangolva a menetrendek, 

ki vannak számolva a menetidők. Nem érti, hogy Magyarországon ezt miért nem lehet 

hasonló módon megvalósítani. Bízik abban, hogy az elkövetkezendő 25 évben megvalósul 

ennek a problémának a megoldása. 

Elmondta, ha összehasonlítjuk a 25 évvel ezelőtti menetrendet a maival, akkor szembetűnő, 

hogy régen vastagabb volt mára viszont vékony lett. Nem a papír vastagságával, hanem az 

elmúlt időszakban megszüntetett szárnyvonalak és beszüntetett járatokkal van a baj. 

Megkérdezte, tapsolnia kellene-e azért, mert minden településről hét közben naponta három 

járatpár közlekedése kötelező a járási székhelyre. Amikor a budapestiek és nagyobb 

városokban az emberek azért apellálnak, mert nem tíz percenként közlekedik a villamos és az 

autóbusz, addig a vidéken élő, mint másodrangú állampolgár elégedjen meg a napi 

háromszori járattal, de csak hétköznap. Feltette a kérdést, mi van hétvégén. Hétvégén már 

nem kötelező a háromszori járat, hétvégén az sem baj, ha nincsen autóbusz. Példaként 

említette, hogy Gecse és Pápa között a távolság tizenöt kilométer, de vasárnap csak egy másik 

megyén keresztüli átszállással valósulhat meg az utazás. Ez menetidőt tekintve a 44 perctől a 

3 óra 19 percig terjed. Elmondta, ne vizsgálják, hogy egy kistelepülésről hogy lehet eljutni a 

fővárosba, mert igen, két átszállással el lehet jutni, csak az a kérdés, hogy aznap vissza tud e 

jutni a fővárosból. Szerinte nem csak az a baj, hogy a Volán társaságok a minimális hármas 

szám felé szűkítik majd a járatszámot, hanem az, hogy senki nem kötelezi őket a járatszám 

bővítésére. Amit a MÁV és a Volán társaságok vezetői racionalitás címen elkövettek az 

elmúlt 25 évben a vidéki emberekkel szemben, az már büntetőjogi kategória egy normálisan 

működő jogállamban. A Volán és a MÁV évtizedek óta fuldoklik az adóságban, de minden 

adósságcsökkentő intézkedést a vidéken élők torkán nyomnak le mintha ők tehetnének arról. 

A vasútfejlesztések sem az utazóközönség, hanem sokkal inkább az áruszállítás miatt 

valósultak meg. Hozzátette, nem tudja, hogy beszélhetünk-e az utazóközönség jobb 

kiszolgálásáról, mikor december 13-án életbe lépő vasúti menetrend számos járat 

megszüntetését tervezi Veszprém, Vas és Zala megyében. Sajnos a menetrend kialakításában 

évek óta nem veszik figyelembe a Cuha-völgyben túrázók, ott szabadidős tevékenységet 

folytatók igényeit. Mintha csak bosszantani akarnák őket, hogy kivették a menetrendből 

szombat vasárnap és ünnepnapokon a Veszprémből 8:15-kor és Győrből 15:45-kor induló 

vonatokat. Folytatta a sort Csorna-Pápa között közlekedő két vonatpárral, mely „emberi 

fogyasztásra alkalmatlan időben közlekedik”, vagy a Budapest-Székesfehérvár-Veszprém-

Ajka-Celldömölk-Szombathely vonalon megritkított személyi forgalommal. 25 éve ígérgetik 

a Veszprém megyében élőknek a Győr-Pápa-Celldömölk vasút villamosítását, a 20-as vonal 

gyorsítását, a 29-es vonal korszerűsítését. Be kell vallani, csak morzsák jutottak a megyének a 

fejlesztéseket tekintve közben bezárták a Pápa-Tatabánya vonalat, kiherélték a Csorna-Pápa 

vonalat. A Jobbik támogat minden olyan tevékenységet, amely a megye közösségi 

közlekedésének fejlesztését irányozza elő. A stagnálást és a visszafejlődést nem támogatják.  

 

Tóthné Temesi Kinga 

Megköszönte a támogató javaslatot, majd elmondta, utas információ, integrált tájékoztatás 

Magyarországon valóban nem meglévő rendszer, de folyamatban van a kidolgozása. 

Reményét fejezte ki, hogy mihamarabb egy egységes integrált rendszer fog működni 

Magyarországon is az utasok tájékoztatása érdekében. A törvényre visszautalva elmondta, 

szerinte eredmény, hogy Magyarországon elfogadtak egy olyan törvényt, amely a 

közszolgáltatásról és közösségi közlekedésről minimumokat fogalmaz meg, hozzátette, 

természetesen nem a minimumokra törekednek. Vannak olyan települések, ahol a minimumok 
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sem teljesíthetőek, az ő segítségüket szolgálja ez a törvény. Elmondta, senkinek nem célja a 

közösségi közlekedés csökkentése. Az iránymutató az utasforgalom, és ezt próbálják 

dinamikusan az igényekhez igazítva módosítani, ezért is vannak év közbeni menetrend 

módosítások. Kérte, ha a jelenlevők látókörében bármely menetrendi probléma felmerül, 

jelezzék irodájuk felé. Kivizsgálják és visszajeleznek. A fejlesztésekről nem kívánt szót 

ejteni. A 11-es Győr-Veszprém vasútvonal tekintetében ismét megemlítette, hogy 

folyamatosan kapcsolatban állnak a Bakonyvasút Szövetséggel, a módosításuk az ő 

egyetértésükkel és közös kompromisszum árán kerültek bevezetésre. Megjegyezte, a jelenlegi 

menetrend körülbelül 3,4%-os teljesítménycsökkentést tartalmaz, ezt megvizsgálták és 

biztosította a jelenlevőket, hogy olyan érdeksérelemmel nem fog járni, amely munkahelyek 

elvesztését vagy települések ellehetetlenedését jelentené. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül a Veszprém megye közösségi közlekedéséről szóló tájékoztatót 

tudomásul vette. 

Polgárdy Imre 

Megköszönte Tóthné Temesi Kingának valamint a Közlekedéstudományi Intézet Nonprofit 

Kft. Északnyugat-magyarországi Közlekedésszervező Iroda munkatársainak a tájékoztató 

anyag elkészítését. 

 

 

9. Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a bizottsági döntésekről (II.)  

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a Jelentés a lejárt határidejű határozatokról (I.), a 

bizottsági döntésekről (II.) szóló előterjesztésben foglalt határozati javaslat elfogadásáról. 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, 

ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta az alábbi 
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72/2015. (XI. 19.) MÖK határozatot: 

 

A Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése a 45/2015. (VII. 23.) MÖK határozat 6. 

pontjára, a 48/2015. (IX. 17.), 49/2015. (IX. 17.), 50/2015. (IX. 17.) MÖK határozatok 2. 

pontjaira, az 52/2015. (IX. 17.) MÖK határozatra, az 53/2015. (IX. 17.) MÖK határozatra, 

56/2015. (IX. 17.) MÖK határozat 5. pontjára és a 61/2015. (VI. 18.) MÖK határozat 2. és 3. 

pontjaira adott jelentést elfogadta. 

A közgyűlés a bizottságoknak az elmúlt időszakban hozott döntéseiről szóló tájékoztatót 

tudomásul veszi. 

Határidő:  azonnal 

Felelős:  Polgárdy Imre, a megyei közgyűlés elnöke 

 

10. Tájékoztató az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről 

(2015. szeptember 1. -2015. október 31.) 

 

Polgárdy Imre 

Megkérte a képviselőcsoportok vezetőit, amennyiben az előterjesztéssel kapcsolatban 

véleményük, javaslatuk van, azt a napirendi vita megkezdése előtt szíveskedjenek ismertetni. 

 

A képviselőcsoportok vezetői részéről az előterjesztéssel kapcsolatban vélemény, javaslat nem 

hangzott el. 

Kérdés, hozzászólás nem hangzott el. 

Polgárdy Imre 

Indítványozta, hogy a közgyűlés döntsön a tájékoztató tudomásulvételéről. 

 

A megyei közgyűlés tagjai közül jelen volt 13 fő. 

 

Ezt követően a Veszprém Megyei Önkormányzat Közgyűlése 13 igen szavazattal, ellenszavazat 

és tartózkodás nélkül az elmúlt időszak legfontosabb eseményeiről szóló tájékoztatót 

tudomásul vette. 

k.m.f. 

 Polgárdy Imre Dr. Imre László 

 a megyei közgyűlés elnöke  megyei jegyző 

 

 


